
 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

       

       

  

 

              

                  

   

            

              

             

               

            

            

       

       

              

           

            

                

            

          

             

            

               

           

     

                             

YTTRANDE 2022-09-27 

Dnr 2205-1.5.1-2022 

Utbildningsdepartementet 

u.remissvar@regeringskansliet.se 

andreas.bokerud@regeringskansliet.se 

Remissvar över promemorian En ny förordning om 

möjlighet för universitet och högskolor att tillhandahålla 

bostäder (U2022/02259) 

Sammanfattning 

Södertörns högskola instämmer i stort med förslagen i promemorian men anser att det finns 

vissa begränsningar i en del. Det gäller till vilka grupper det är tillåtet att hyra ut bostad (se 

punkt 6.3 nedan) 

I övrigt anser Södertörns högskola att förslagen väl underbyggda och väl avvägda. 

6.1 Statliga universitet och högskolor ska ha fortsatt möjlighet att hyra ut bostäder. 

Södertörns högskola är mycket positiv till att universitet och högskolor ska ha fortsatt 

möjlighet att hyra ut bostäder till vissa grupper av studenter och forskare och instämmer i 

förslaget. Högskolan anser att det är en viktig förutsättning för den internationella 

verksamheten vid högskolan och som underlättar rörligheten och utbyten av studenter och 

forskare samt rekrytering av utländska studenter. 

6.2 En samlad reglering i ny förordning 

Södertörns högskola instämmer i förslaget och är positiv till en ny förordning med enhetliga 

regler, tydliga förutsättningar och bestämmelser för avgiftsuttag och statlig ersättning. 

6.3 Det ska vara tillåtet att hyra ut bostäder till fler grupper 

Södertörns högskola är positiv till förslaget att det är tillåtet att hyra ut bostäder till fler 

studentgrupper än utbytesstudenter. Högskolan ser dock ett behov av att utöka de 

föreslagna grupperna och även inkludera fritt inresande studenter med utbildningsbakgrund 

från andra länder. Dessa studenter utgör också en viktig del i högskolans internationella 

verksamhet och bidrar till hög kvalitet i utbildningen och i internationaliseringen på 

hemmaplan. Högskolan är beläget i en region med stor bostadsbrist och i en kommun med 

få studentbostäder. Att inkludera den gruppen, liksom även svenska studenter, skulle 

minska risken för vakanser. 

Alfred Nobels allé 7, Flemingsberg • 141 89 Huddinge • 46 08 608 40 00 • Org nr 202100–4896 • info@sh.se 1 (2) 

mailto:info@sh.se
mailto:andreas.bokerud@regeringskansliet.se
mailto:u.remissvar@regeringskansliet.se


 

  

             

                 

             

               

  

            

        

            

    

                

    

                

  

              

                

                 

   

            

            

         

      

        

 

             

          

  

 

  

 

  

 

 

Högskolan välkomnar även förslaget att utöver gästforskare få hyra ut bostad till studenter 

på forskarnivå och forskare tidigt i karriären. Högskolan ser också ett behov av att få hyra ut 

bostäder till utländska forskare som anställs vid högskolan. Att kunna erbjuda en bostad 

under en första, kortare period i Sverige är värdefullt vid rekrytering av utländska forskare till 

högskolan. 

6.4 Nya krav för att universiteten och högskolorna ska få hyra bostadslägenheter 

Södertörns högskola har inga synpunkter på förslaget. 

6.5 Universiteten och högskolorna ska få hyra bostadslägenheter med en hyrestid på 

högst tio år 

Södertörns högskola anser att förslaget att ha en hyrestid på högst tio år är rimligt och 

instämmer i det. 

6.6 Universiteten och högskolorna ska ta ut en avgift när de hyr ut bostäder i andra 

hand 

Södertörns högskola har inga invändningar mot förslaget. Att ta ut en avgift som täcker 

lärosätets kostnader för att kunna hyra ut bostäder i andra hand innebär dock en hyra som 

är väsentligt högre än för den som hyr en bostad i första hand direkt av bostadsbolaget. 

6.7. Statlig ersättning 

Södertörns högskola instämmer i förslaget och i att möjligheten att kunna använda 

anslagsmedel är nödvändig för att kunna hantera verksamheten med att erbjuda och 

tillhandahålla bostäder till de grupper som är tillåtna. 

6.8 Redovisning av bevarande av uppgifter 

Södertörns högskola har inga synpunkter på förslaget. 

I detta ärende har rektor Gustav Amberg beslutat. Enhetschef Karin Granevi har varit 

föredragande. I den slutliga handläggningen har också bostadshandläggare Aibek Hakimov 

deltagit. 

Södertörns högskola 

Gustav Amberg 

rektor 
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